

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 585b07

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Council of Europe Secretary General marks the 6th anniversary of 9/11 attacks

Strasbourg, 10.09.2007 - On 11 September 2001 the world woke up in a new era. The people who died in New York, Pennsylvania and Washington were victims of a new form of terrorism – striking with unprecedented viciousness and on an unprecedented scale. We have since witnessed attacks throughout the world including Europe. The recent arrests in Denmark and Germany are a dramatic reminder that the terrorist threat is virtually everywhere and as great as ever before.

Our Governments have a duty to do everything they can to protect the public from the terrorist threat. But they must also stay within the law, and for the member states of the Council of Europe this includes respect for the European Convention on Human Rights. Crossing this boundary plays into the hands of terrorists because it levels the field between right and wrong and helps terrorists to enlist new recruits and broaden their support.

For decades, and especially since 2001, the Council of Europe has worked to reinforce the collective capacity of its member states to fight terrorism and at the same time respect human rights. In Europe we know that this is not only a moral imperative, but a precondition for effective and ultimately successful fight against terror.

Le Secrétaire Général du Conseil de l'Europe commémore le 6e anniversaire des attentats du 11 septembre 2001

Strasbourg, 10.09.2007 – Le 11 septembre 2001, le monde entrait brutalement dans une ère nouvelle. A New York, en Pennsylvanie et à Washington, des hommes et des femmes ont été tués, victimes d'une nouvelle forme de terrorisme qui frappe avec une brutalité inédite et à une échelle sans précédent. Depuis, nous avons été témoins d'autres attentats, en Europe et ailleurs. Les arrestations récentes au Danemark et en Allemagne nous rappellent brusquement que la menace terroriste est partout, et intacte.

Il est du devoir des gouvernements de faire tout ce qui est en leur pouvoir pour protéger les populations de cette menace. Mais ces mêmes gouvernements doivent agir dans le respect du droit, ce qui, pour les Etats membres du Conseil de l'Europe, signifie dans le respect de la Convention européenne des droits de l'homme également. Déroger à cette ligne de conduite serait faire le jeu des terroristes – car le bien et le mal seraient alors sur un même plan et les terroristes auraient plus de facilité à enrôler de nouvelles recrues et à étendre leur influence.

Depuis des décennies, et surtout depuis le 11 septembre 2001, le Conseil de l'Europe s'efforce de consolider la capacité collective de ses Etats membres à combattre le terrorisme tout en respectant les droits de l'homme. L'Europe sait que plus encore qu'un impératif moral, c'est une condition préalable pour que triomphe la lutte contre le terrorisme.

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.